
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 16:15:24) 
 
 Kolege poslanici i koleginice poslanice, počinjemo rad.  
 Primjenom elektronskog sistema za glasanje, utvrđeno je da postoji kvorum potreban za početak 
sjednice, jer je prisutna većina ukupnog broja poslanika.  
 Otvaram sjednicu Devetog vanrednog zasijedanja u 2022. godini Skupštine Crne Gore 27. 
saziva. Podsjećam da sam sazvala Skupštinu na sjednicu vandrednog zasijedanja saglasno Poslovniku 
Skupštine, a na zahtjev 37 poslanika. Zahtjevom za vanredno zasijedanje određen je dan održavanja i 
dnevni red sjednice. Za dnevni red sjednice određena je jedna tačka, i to: Predlog odluke imenovanju 
Opštinske izborne komisije Zeta.  
            Prije prelaska na glasanje o dnevnom redu, obavještavam vas da je Ustavni odbor 21. septembra 
2022. godine predložio da, saglasno članu 154 stav 1 Ustava Crne Gore, Skupština konstatuje prestanak 
funkcije sudiji Ustavnog suda Miodragu Iličkoviću, jer je 13. septembra 2022. godine ispunio uslove za 
starosnu penziju. Saglasno navedenom, Skupština konstatuje prestanak funkcije sudiji Ustavnog suda 
Miodragu Iličkoviću zbog ispunjenja uslova za starosnu penziju.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o dnevnom redu. Stavljam na glasanje dnevni red određen u sazivu. 
 Izvolite, kolege. Glasajte.  
 Glasao je  51 poslanik - sa 40 glasova za, bez glasova protiv, 11 uzdržanih  glasova, pa objavljujem  
da je usvojen dnevni red određen u sazivu. Prelazimo na dnevni red - Predlog odluke o imenovanju 
Opštinske izborne komisije Zeta. Podsjećam da je Administrativni odbor podnio Predlog odluke o 
imenovanju Opštinske izborne komisije Zeta. U Opštinsku izbornu komisiju Zeta imenuju se: Nela Anđušić, 
predsjednica komisije; Miloš Kavarić, zamjenik predsjednice komisije; Tijana Trifunović, sekretarka 
komisije. Za članove i zamjenike komisije: Nada Ulićević, članica; Jasmina Vujačić, zamjenica članice; 
Veljko Kostić, član; Milica Kaluđerović, zamjenica člana; Marina Stanović, članica; Anđelija Otović, 
zamjenica članice; Pavle Cavnić, član; Tomica Knežević, zamjenik člana. Izvjestilac Administrativnog 
odbora je Luiđ Škrelja. Otvaram pretres. Da li izvjestilac Odbora želi riječ? Ne želi. Zahvaljujem. 
 U kolegijumu nijesmo dogovorili uvodno izlaganje, već po redosledu prijavljenih zainteresovanih 
poslanika. Prvo dajem riječ poslanici Suzani Pribilović.  
 Izvinjavam se. Poslanik Andrija Popović traži proceduru. 
 Izvolite, poslaniče Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (22.09.22 16:18:43) 
 
 Zahvaljujem. 
 Tražim pravno tumačenje, ne političko. Evo građani stalno šalju upite. Radi se o tome da smo mi 
ostali bez izvršne, sudske vlasti, a u proceduri razrješenja ste i Vi kao predsjednica Parlamenta. Na 
zahtjev, tada, 32 poslanika, sazvana je sjednica vanrednog zasijedanja za 02. septembar. Tada je 
ustanovljen dnevni red, 57 poslanika, poslanica je glasalo za to. Vi ste /prekid/ prepuštili mjesto 
predsjedavanja potpredsjednici Bošnjak. Ona je dala pauzu. Znamo da pauza može trajati 15 minuta, pola 
sata, sat, a ta pauza već traje 482 sata, odnosno 20 dana. Da li smo mi u vanrednom zasijedanju, 
nezavršivši tu sjednicu, mogli da počnemo sve ove - ja ne umijem da objasnim.  
          Molim Vas objasnite. Vi ste se sad vratili na mjesto predsjedavanja iako ste ga napuštili, tako da 
znamo da više niko ne poštuje naš Ustav, Poslovnik, ali ipak ne smijemo ići toliko do tog nivoa da ne 
možemo da objasnimo ovo zasijedanje vanredno. Kad ćemo mi završiti tu sjednicu od 02. septembra? 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 16:20:45) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Popoviću. 
 Vezano za sjednicu koja je sazvana na zahtjev 32 poslanika, sa tačkom dnevnog reda za 
razrješenje predsjednice Skupštine, odnosno mene, ja sam svakako u okviru te sjednice prepustila 
predsjedavanje uvaženoj potpredsjednici Bošnjak smatrajući to korektnim obzirom da sam ja tema same 
sjednice. Što se tiče svih ostalih sjednica, naravno ja sam još uvijek predsjednica Skupštine u punom 
kapacitetu sve dok ne bude izglasano drugačije, ili na drugi način bude mi, u skladu sa zakonom, prestao 
mandat. U punom kapacitetu sam i zakazala sve ostale vanredne sjednice Skupštine koje su bile na 
zahtjev kvalifikovanih podnosilaca zahtjeva. 
 Takođe, nije ovo prvi slučaj. Naprotiv, mislim da to se i redovno dešava da budu u toku više 
sjednica Skupštine i redovnih, što vanrednih i apsolutno sa te strane nemamo nikakvu smetnju.  



          Što se tiče nastavka navedene sjednice, u vezi koje ste Vi upravo tražili odgovor, mi smo i na 
kolegijumu imali to pitanje. Svakako, oni koji su tražili pauzu, odnosno prekid sjednice do njenog nastavka 
ćemo ja, odnosno potpredsjednica Bošnjak sačekati da se izjasne oni koji su tražili prekid. Kada oni budu 
tražili nastavak sjednice, biće odmah i zakazana. Toliko što se tiče same ove sjednice.  
          Naravno, poslaniče Popoviću, izvolite. Pretpostavljam da niste zadovoljni odgovorom. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (22.09.22 16:22:21) 
 
 Naravno da nijesam zadovoljan, jer je rečeno da to može trajati najduže 15 dana. Prošlo je 20 dana, 
a još jedna stvar. Vi ste morali voditi računa o tome, mi imamo situaciju koja se desila kad je smjenjivan 
tadašnji predsjednik Skupštine gospodin poslanik Bečić. Isto se tražila pauza, on nije dozvolio, veoma je 
korektno postupio i to je išlo do njegove smjene. Naravno, Vi ste malo lukaviji od njega i ja to cijenim, ali 
ipak ne možete ići tako daleko. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 16:23:10) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Popoviću. 
 Ne bih imala nikakav komentar na ovo Vaše, to je stvar odnosa i stvar političkog stava. Mogu 
negdje da kažem možda i hvala na komplimentima, ne znam kako drugačije da se odnosim prema ovom 
pitanju. U svakom slučaju, nastavljamo dalje.  
            Uvažena poslanica Pribilović ima riječ. 
 Izvolite, koleginice Pribilović. 
 
 
 SUZANA PRIBILOVIĆ (22.09.22 16:23:35) 
 
 Predsjednice Skupštine, poštovane koleginice i kolege, poštovane građanke i građani Crne Gore,  
 Kao što smo upoznati, Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o teritorijalnoj organizaciji Crne 
Gore, kojim je određeno da Zeta dobija status samostalne opštine, stupio je na snagu 22. avgusta 2022. 
godine. Članom 39 Zakona o teritorijalnoj organizaciji, određeno je da opštinsku izbornu komiisiju u stalnom 
sastavu za sprovođenje prvih izbora za odbornike u Skupštini novoosnovane opštine imenuje Skupština 
Crne Gore, na Predlog radnog tijela nadležnog za izbor i imenovanja, iz reda kandidata kojeg predlože 
političke partije, odnosno izborne liste koje imaju odbornike u Skupštini opštine kod koje dolazi do 
teritorijalne promjene (a koje ispunjavaju uslove da predlože predstavnike u stalni sastav opštinske izborne 
komisije utvrđene Zakonom o izboru odbornika i poslanika). Između ostalog, članom 25 Zakona o izboru 
odbornika i poslanika, određeno je da opštinsku izbornu komisiju čine predsjednik i četiri člana u samom 
sastavu i po jedan opunomoćeni predstavnik podnosioca izborne liste. Za predsjednika opštinske izborne 
komisije imenuje se kandidat političke partije, odnosno podnoslac izborne liste koja je na prethodnim 
izborima dobila najveći broj odborničkih mandata. Ukoliko je na prethodnim izborima najveći broj mandata 
dobila koaliciona izborna lista, za predsjednika opštinske izborne komisije imenuje se, po pravilu, kandidat 
političke partije kojoj je u okviru koalicije pripao najveći broj odborničkih mandata.  
 Sekretar opštinske izborne komisije imenuje se na Predlog parlamentarne opozicije. Iza sekretara 
opštinske izborne komisije, po pravilu, se imenuje kandidat na Predlog opozicione izborne liste koja je na 
prethodnim izborima dobila najveći broj odborničkih mandata. Dva člana stalnog sastava opštinske izborne 
komisije imenuju se na Predlog parlamentarne opozicije, za članove stalnog sastava iz reda opozicije 
imenuju se predstavnici opozicionih izbornih lista u odgovarajućoj Skupštini opštine, proporcionalno broju 
osvojenih mandata na prethodnim izborima, a, u slučaju istog broja mandata, prednost ima izborna lista 
koja je dobila najveći broj glasova. Predsjedniku i članovima opštinske izborne komisije u stalnom sastavu 
imenuju se zamjenici predsjednika i članove komisije, kao i opunomoćeni predstavnika podnosioce izbornih 
lista. U slučaju njihove odsutnosti ili spriječenosti u vršenju poslova i zadataka u komisiji, zamjenjuju ih 
njihovi zamjenici. Predsjednik komisije, njegov zamjenik i sekretar kao i članovi komisije, njihovi zamjenici u 
stalnom sastavu imenuju se iz reda diplomiranih pravnika. Vlast u Skupštini Opštine Golubovci, opštine u 
okviru Glavnog grada Podgorice, vrše Demokratska partija socijalista i SD, kao parlamentarna većina, i DF, 
SNP i demokratska Crna Gora-URA, kao parlamentarna opozicija. 
  Shodno odredbama Zakona izmjenama i dopunama Zakona o teritorijalnoj organizaciji Crne Gore i 
Zakona o izboru odbornika i poslanika, Administrativni odbor je zatražio od političkih partija koje su 
učestovale na izborima za izbor odbornika Skupštine Opštine Golubovci, Opštine u okviru Glavnog grada 
Podgorica, da predlože kandidate za sastav OIK Zeta, što su one i učinile. Odbor je konstatovao da su sve 



kandidature uredne, da su ovlašćeni predlagači za sve kandidate dostavili dokaz o završenom Pravnom 
fakultetu, dokaz da kandidati imaju biračko pravo u Crnoj Gori i izjave kandidata o prihvatanju kandidature, 
te je Odbor utvrdio Predlog odluke koji se danas razmatra na sjednici Skupštine. Hvala vam na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 16:27:31) 
 
 Zahvaljujem poslanici Pribilović. 
 Poslanica Pribilović, kao predsjednica Odbora, shvatam da je uzela riječ u okviru rasprave onako 
kako je ona smatrala za shodno. Zahvaljujem. 
 Nastavljamo dalje. Sljedeći po redosljedu prijavljenih je poslanik Momo Koprivica, a da se pripremi 
poslanik Nikola Rakočević.  
 Izvolite, poslaniče Koprivica. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (22.09.22 16:27:58) 
 
 Zahvaljujem.  
            Poštovana Skupštino, poštovani građani Crne Gore,  
 U istoriji zakonodavstva Crne Gore, u istoriji izbora u Crnoj Gori nije zabilježena ovakva pravna 
lakrdija kakvu imamo priliku da gledamo od početka predlaganja pa do usvajanja zakona kojima je 
promijenjen status Zete, pa do odluka o raspisivanju izbora i, najposle, formiranja organa za sprovođenje 
izbora. Epilog te pravne lakrdije je da je predsjednik Crne Gore tri puta raspisao jedne iste izbore za Glavni 
grad, odnosno Podgoricu: 20. aprila, 03. avgusta i 23. avgusta. Epilog te lakrdije je i da gradska opština,  
usred izbornog procesa, usred sprovođenja izbornih radnji dobija status samostalne opštine. I ova pravna 
lakrdija je izvedena u režiji onih koji su prekrojili granice Podgorice i granice Zete radi prekrajanja izborne 
volje građana koja im nije strana, a što su učinili i početkom ove godine atakujući na izbornu volju građana 
izraženu 30. avgusta. To je učinjeno u režiji onih koji su režirali dupolim pasovima antiustavno i 
antidemokratsko ponašanje 19. odnosno 20. septembra ove godine, produkujući ozbiljnu političku krizu, a 
sve zarad sopstvenih političkih poena i očuvanja jednog čovjeka u fotelji, u kojoj je mimo izborne volje 
građana i mimo svih demokratskih i ustavnih procedura. Ukazali smo na vrijeme da su zakoni kojima se 
promijenio status Zete neustavni, zato što je Zeta umjesto da dobije samostalnost regularnim putem, za šta 
smo se svi zalagali, dobila to na neustavan način, na način da se prikraćuju u pravima građani Zete.  
 Građani Zete su u toku jednog izbornog procesa izgubili prava koja su imali na početku izbornog 
procesa. U momentu raspisivanja izbora za Skupštinu Glavnog grada u aprilu ove godine, građani Zete su 
imali pravo da biraju i da budu birani za Skupštinu Glavnog grada. U momentu održavanja izbora za 
Skupštinu Glavnog grada, oni to pravo neće imati. Dakle, u toku izbornog procesa su izgubili pravo koje su 
imali na početku. Da li je to odlika države zasnovana na vladavini prava; da li je to pravna sigurnost, ako 
bez vaše volje, izgubite pravo koje ste stekli i koje vam garantuje Ustav, a to je pravo da birate i da budete 
birani? Osim toga, ti zakoni su i suprotni Evropskoj povelji o lokalnoj samoupravi, koju je Crna Gora, kao 
suverena država, potvrdila. U članu 5 Evropske povelje o lokalnoj samoupravi, a podsjećanja radi, našim 
Ustavom je proklamovano i propisano da potvrđeni međunarodni ugovori i opšteprihvaćena pravila 
međunarodnom prava sastavni su dio unutrašnjeg zakonodavstva i imaju primat nad domaćim 
zakonodavstvom i neposredno se primjenjuju onda kada drugačije odnose regulišu nego što to čini 
unutrašnje zakonodavstvo. Evropskom poveljom o lokalnoj samoupravi  je propisano u članu 5 - Promjene 
u razgraničenju lokalnih organa vlasti neće biti vršene bez prethodne konsultacije lokalne zajednice o kojoj 
je riječ, po mogućnosti putem referenduma tamo gdje je to omogućeno Statutom. Tome korespondira član 
13 Zakona o lokalnoj samoupravi, gdje se kaže da o pravima i položaju opština u postupku predlaganja  i 
pripreme zakona treba pribaviti izjašnjenje opština. Ništa od toga nije urađeno, samo što su građani Zete 
umjesto da dobiju status samostalne opštine, za što se svi zalažem, ustavnim putem dobili na način da su 
prikraćeni u pravima. Da su im tokom tog procesa oduzeta prava i da nijesu imali sva ona prava koja su 
obezbijeđena i građanima druge gradske opštine, koja se iz sastava Glavnog grada ranije izdvojila. Tim 
zakonom, a da nije bilo tog zakona ne bismo ni danas ovdje raspravljali, sve je to povezana priča, 
narušeno  je i načelo jedinstva pravnog poretka, koje je proklamovano članom 145 Ustava Crne Gore. Taj 
princip jedinstva ustavnog i pravnog poretka traži da svi djelovi pravnog sistema stoje u međusobnom 
skladu - i formalno i sadržinski. Gledajte samo šta je posledica ovog pravno-političkog inžinjeringa kako bi 
se prekrojila izborna volja građana i kako bi se građani prikratili u pravima.  
 Članom 3 Izbornog zakona propisano je - Broj odbornika utvrđuje Skupština opštine posebnom 
odlukom najkasnije do dana raspisivanja izbora. A, zahvaljujući ovim zakonima, broj odbornika se utvrđuje, 
što je asurd i pravni i logički, nakon raspisivanja izbora. Jer, odlukom o broju odbornika se uvažava 



činjenica koliki je broj stanovništva, odnosno koja je veličina biračkog tijela u toj jedinici lokalne 
samouprave. Nije isto biračko tijelo u Podgorici na dan raspisivanja izbora i nakon raspisivanja izbora, jer je 
oduzeta Zeta, tako da je Glavni grad bio prinuđen da nakon raspisivanja izbora mijenja odluku o broju 
odbornika. Pa gdje to ima da se u momentu raspisivanja izbora ne zna tačan broj odbornika; da se tokom 
sprovođenja izbornih radnji mijenja broj odbornika koji se biraju u toj jedinici lokalne samouprave? Takođe, 
tim zakonima je narušeno sistemsko rješenje iz člana 12 Zakona o izboru odbornika i poslanika, koje glasi: 
Izbor odbornika obavlja se u opštini kao jedinstvenoj izbornoj jedinici. U toku izbornih radnji, promijenjena je 
izborna jedinica Glavnog grada i promijenjena je veličina biračkog tijela.  
          Donošenje međusobno kontradiktornih normi podsjeća na misao jednog čuvenog pravnika, 
savremenog pravnog teoretičara Lona Fulera, koji je naveo osam neuspjeha zbog kojih se za jedan skup 
normi ne samo kaže da su loš pravni sistem, nego da ne zaslužuju da se zovu pravnim sistemom. Jedna 
takva odlika, jedan takav neuspjeh jeste i donošenje međusobno kontradiktornih normi, jer koja norma 
onda važi? Norma iz ovih zakona, čija je ustavnost upitna i osporena, ili iz izbornog zakona. Ne mogu dvije 
različite norme u isto vrijeme o istoj stvari da važe. Na ovaj način jednim zakonom se isključuje iz primjene 
norma iz drugog zakona ili se obesmišljava. Sve to govori da cilj zapravo nije bio da se građanima Zete 
omoguće prava, nego da se omogući nekom drugom političkom subjektu određena politička prednost. Ali, 
izbori će pokazati da i to bilo uzalud. Ukazivali smo da je to suprotno kondekstu Venecijanske komisije, 
koja govori da se i promjene izbornih jedinica ne smiju kao element izbornog zakona vršiti u godini 
sprovođenja izbora. Zamislite sad situaciju, sprovedu se izbori, trenutno nema Ustavnog suda, a svaki 
ustavni sud će diskvalifikovati ove zakone kao neustavne. Postavlja se pitanje - šta onda. Šta onda sa tim 
izborima održanim zahvaljujući neustavim zakonima? Šta onda sa tom opštinom koja se vraća na status 
gradske opštine i šta sa Glavnim gradom, koji će onda imati u svom okrilju opštinu koja je u momentu 
održavanja izbora bila izdvojena.  
 Takav pravni galimatijas je moguć samo onda kada se ne vodi računa o građanima, nego se vodi 
računa o sticanju neke političke prednosti. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 16:37:24) 
 
 Poslaniče Koprivica, ja Vas zaista molim da završavate. Imate još jednog prijavljenog kolegu iz 
Kluba. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (22.09.22 16:37:28) 
 
 Završiću. 
 Ali, svjedoci smo da ste Vi, bez ikakvog poslovničkog osnova, predsjednik Skupštine više od 20 
dana, pa dozvolite meni makar minut mimo poslovničkog osnova preko onog vremena. Ako cijela Crna 
Gora i ustavni sistem trpi Vas preko 20 dana, odnosno pauzu od preko 20 dana, mislim da može da istrpi 
mene dva puta po 20 sekundi. 
  Imamo dosta apsurda. Zeta je bila samostalna opština nakon raspisivanja izbora, da ne ulazimo 
sad u to da im je prikraćen i status na način da se i dio teritorije izvlači, odnosno ne obezbjeđuje toj opštini, 
iako joj tradicionalno pripada, a koji bi omogućio odgovarajuće prihode i dodatne ekonomske pretpostavke 
za njen uspješan razvitak i rad svih njenih lokalnih organa, kao i za bolji standard građana. To je nimalo 
zanemarljiva činjenica i uvijek ćemo podsjećati na nju. Nadam se da će doći vrijeme da se ispravi ta 
nepravda. Dolazimo sad na esencijalno pitanje, gdje ćete, dragi građani, da vidite kakav je pravni 
galimatijas proizveden odlukama partija bivšeg režima i onih činilaca koji su učestvovali zimus u prekrajanju 
izborne volje  građana, i koji su 19-og odbili da daju potpis za kandidaturu gospodina Lekića za mandatara, 
nazivajući to zamkom i nabacujući loptu onome ko je proizveo antiustavni postupak i koji je bio dužan da da 
mandat. Ali, očigledno je imao dosluh i saradnju sa određenim činiocima da izvede do kraja jedno 
antiustavno i antidemokrasko ponašanje. Naime, po ko zna koji put su ponovo raspisani izbori za Zetu, a 
zadnji put su učinjeni 23. avgusta. Skoro 30 dana nakon raspisivanja izbora nema opštinske izborne 
komisije, skoro 30 dana nakon raspisivanja izbora nema krovnog organa za sprovođenje izbora u toj 
jedinici lokalne samouprave. Dakle, 30 dana od raspisivanja izbora nema mogućnosti za političke subjekte 
iz Zete, građane Zete da predaju izborne liste u toj opštini, niti ima određenih biračkih mjesta. Vjerovali ili 
ne, prije 30 dana su raspisani izbori za samostalnu Opštinu Zeta, a biračka mjesta još uvijek nijesu 
određena zato što nema opštinske izborne komisije. 
           Ko sprovodi izborne radnje ovih 30 dana u Zeti? To je pravo pitanje za one političke subjekte koji su, 
pravnom hajdučijom i pravno-političkim inženjeringom, pogazili Ustav i proizveli takvu situaciju. Dakle, 30 
dana su građani na ledu, ne mogu da ostvaruju svoja prava, da biraju i da budu birani, da predaju, recimo, 



izborne liste. Postavlja se pitanje - Zašto je proteklo 15 ili 16 dana od stupanja na snagu zakona kojim se 
definiše samostalni status opštine Zeta do održavanja sjednice Administrativnog odbora? Proteklo je 16 
dana - umjesto da se sjutradan odmah sazove sjednica i da se maksimalno ubrazaju procesi jer ovako 
imamo i vanredno zasijedanje koje se nadovezuje sa 15 dana na ovih 16 dana kašnjenja, tako da imamo 
skoro mjesec dana, odnosno pun mjesec prazninu - da ne postoji organ za sprovođenje izbora tamo gdje 
su izbori već raspisani. Zamislite - raspisani su izbori, a nema organa za sprovođenje izbora. E to vam 
govori da nije cilj bio status Zete, nego pravno-politički inženjering radi prednosti i kojeg političkog poena za 
neki politički subjekt. Zavrašavam, molim Vas. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 16:41:44) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Koprivica. Potrošili ste praktično cijelo vrijeme 20 sekundi /upadica/ Moram 
samo da Vam kažem da postoji poslanik koji je takođe iz vašeg Kluba prijavljen. Vi ste mu trenutno ostavili 
jedan minut i 40 sekundi. Izvolite. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (22.09.22 16:42:07) 
 
 Kako ćemo mi da rasporedimo vrijeme u Klubu, odlučujemo mi o tome, mene će kolege da upozore 
na to vrijeme. Koliko sam shvatio, on me nije upozoravao na vrijeme, a mislim da bi on bio dužan da me 
upozori na vrijeme jer oduzimam vrijeme njemu, a ne Vama. Dok ja govorim, makar Vama produžavam 
ovaj mandat iako mi to nije cilj.  
 Građani Zete će imati pet dana za predaju izbornih lista, a građani u ostalim opštinama 36 dana. E 
sad pogledajte samo kako su građani Zete satjerani u tjesnac. Oni nemaju ono što imaju građani u svim 
ostalim opštinama. Je li to pošten odnos prema Zeti? Nije. Je li to ozbiljan odnos prema Zeti? Nije. Je li to 
odgovoran odnos prema Zeti? Nije. Ko je produkovao ovaj neozbiljan, neodgovoran, protivpravan i 
diskriminatorni odnos prema Zeti? Isti oni koji su učestvovali u prekrajanju granica Podgorice i Zete, u 
prekrajanju izborne volje građana i u antiustavnom i antidemokratskom ponašanju 19. i 20. septembra. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 16:43:12) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Koprivici.  
 Potrošili ste sve vrijeme svog Kluba. Nastavljamo dalje. Sledeći po rasporedu je poslanik Nikola 
Rakočević, a da se pripremi poslanik Predrag Bulatović.  
 Izvolite, poslaniče Rakočeviću. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (22.09.22 16:43:28) 
 
 Hvala, predsjednice.  
 Evo da stvari možda malo i pojednostavimo. Dopustite da vas podsjetim da je usred ove političke,  
društvene i sveukupne krize u Crnoj Gori evropska koalicija, Demokratska partija socijalista i naši koalicioni 
partneri, predložila dvije sjednice vanrednog zasijedanja. Obije su imale za cilj da pokušamo da oporavimo 
i saniramo sistemske nedostatke u pravnom sistemu. Podsjetiću vas, predložili smo sjednicu da glasamo o 
kandidatima za Sudski savjet. Građani i ukupna javnost su svjedočili ko je doprinio tome da imamo što veći 
broj članova Sudskog savjeta, a ko nije. Na taj način ko se odredio pozitivno prema evropskom putu Crne 
Gore, a ko je bagatelisao interesima građana Crne Gore. Tu stavljam tačku na tu temu.  
 Duga naša inicijativa za vanredno zasijedanje se tiče upravo ovoga što je danas pred nama. Dakle, 
ukoliko izaberemo danas opštinsku izbornu komisiju (OIK) za Zetu, stvorićemo neophodne preduslove da 
se održe izbori u Zeti. Neće biti nelogično da oni koji uopšte nisu htjeli da Zeta bude samostalna, što je, 
podsjetiću vas, želja, namjera i volja svih građana Zete, dakle, neće biti nelogično da ti politički subjekti  
uskrate svoj glas i za opštinsku izbornu komisiju u Zeti i time spriječe da se održe izbori u Zeti. To bi 
ugrozilo interes građana Zete.  
           Pozivam uvažene poslanice koji nijesu glasali za to da Zeta bude samostalna opština. Nijesu glasali 
zbog svojih političkih razloga, a mi smo to predložili, govorim o Demokratskoj partiji socijalista i našim 
koalicionim partnerima. Predložili smo vanrednu sjednicu Skupštine da bismo dobili OIK Zeta i na taj način 
stvorili preduslove da građani Zete imaju izbore, a samim tim imaju odgovornu, nadam se, ozbiljnu lokalnu 



upravu koja će brinuti o interesima građana Zete. Istovremeno, sa apelom prema poslanicima koji upućuju 
na nesistemsko i nedemokratsko ponašanje Demokratske partije socijalista, da ne bih nabrajao te političke 
subjekte, samo bih kazao - pozivamo antisistemske političke subjekte da ne samo glasaju o OIK-u Zeta, 
već i da u narednim danima razmisle šta radimo za sistem ove države, perspektivu Crne Gore ukoliko ne 
skratimo mandat ovom Parlamentu. Mi smo svjedoci ozbiljne ekonomske, finansijske, bezbjednosne, 
društvene, demokratske, kakve god hoćete, krize u Crnoj Gori. I sve to traje od 30. avgusta, odnosno nešto 
nakon 30. avgusta kad se formirala vlast. /Upadica/ Dopustite samo, molim Vas, kolega Ivanoviću, kada 
smo se svi osvjedočili u Crnoj Gori da dvije izabrane vlade nakon 30. avgusta nijesu odgovorile zadatku i 
da su uvele Crnu Goru u ozbiljan problem. Dakle, ispostavilo se da većina od 30. avgusta je potrošila svoj 
vijek trajanja. Ništa dobro ne može proisteći iz toga. Saglasan, kolega Radunoviću, i ova druga Vlada, koju 
smo mi izglasali, našim glasovima joj pružili manjinsku podršku, se istrošila i tu nema sreće. Dakle, ako 
smo saglasni oko toga i ako je pala Vlada odlukom većine u Parlamentu, i ako je većina u Parlamentu 
odlučila da nema novog mandatara, jer da je odlučila da ga ima, bilo bi novog mandatara - došli smo sada 
do inicijative za skraćenje mandata Skupštini. Da je naš Ustav jasan u tom dijelu, ne bi uopšte bilo potrebe 
da glasamo o skraćenju mandata Skupštini, nego bi bilo valjda logično da idemo odmah na izbore. Jer, čim 
je pala jedna vlada, većina nije došla do dogovora da predloži mandatara za sastav neke druge - logično je 
da idemo na izbore. Naravno, jasno je da antisistemski i politički elementi u Crnoj Gori imaju makar dva 
razloga za to ako ne budu glasali. Vjerujem da hoće, zaista vjerujem da hoće. Jedan razlog je bježanija od 
izbora i strah od izbora, a drugi je da žele Crnu Goru dodatno da uvlače u sve ove probleme koji čine krize 
koje sam pobrojao. Dakle, ako nije to, mi ćemo imati većinu za skraćenje mandata Parlamentu. Potrebno je 
da resetujemo našu i društvenu i političku scenu. Shvatili smo i mi i vi, svi u Parlamentu, da ne postoji 
formula u ovom sazivu Parlamenta koja može formirati ozbiljnu, stabilnu vladu koja će raditi u  interersu 
evropskog puta Crne Gore i u interesu svih građana Crne Gore. Ako smo to shvatili, pa red je da idemo na 
izbore. To je demokratski način da riješimo ovu situaciju i da nakon tih izbora nema niko dilemu u ishod tih 
izbora, da se formira stabilna politička vlada koju treba svi da pozdravimo i nadamo se da ta vlada treba da 
gurne Crnu Goru dalje prema evropskim ciljevima i planovima da bi građani u finalu živjeli bolje.  
            Zbog toga, zaključujem, pored tog poziva centralnog koji imamo prema vama, kolege poslanici i 
kolege političari iz političkih subjekata s kojima dijelimo nešto zajedničko, s kojima ne dijelimo možda ništa 
zajedničko, ali svakako zajednička nam je svima perspektiva Crne Gore. Što je bolja, to će ta naša 
zajednička budućnost biti ljepša. Pozivamo vas da zajednički idemo na izbore, a istovremeno pozivamo vas 
da za konkretno Opštinu Zeta učinimo mogućim izbore, da glasamo za formiranje OIK-a Zeta i da onaj 
propust, koji ste napravili ne glasajući o samostalnosti Opštine Zeta, makar malo ispravite u odnosu na 
građane Zete time što ćete glasati za OIK Zeta. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 16:50:53) 
 
 Zahaljujem poslaniku Rakočeviću. Poslanik Slaven Radunović se javio za komentar. 
 Izvolite, poslaniče Radunoviću. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (22.09.22 16:51:02) 
 
 Hvala Vam, predsjednice. 
 Da bi neke kolege bile zbunjene, na Kolegijumu smo se dogovorili da nema uvodnih izlaganja, tako 
da je već počela diskusija i može da se komentariše i prvi krug. 
 Poslaniče Rakočeviću, 
 Ima jedan problem u svemu tome što ste rekli. Ovdje postoji jasna parlamentarna većina. Ovdje je 
problem predsjednik države koji to neće da vidi i koji izbjegava zaklanjajući se iza nekih normi, koje čini 
sam nejasnim, a koje su vrlo jasne. On je, protivno članu 95 Ustava Crne Gore, pozvao dio pedstavnika 
političkih partija u Parlamentu na konsultacije, a da među njima nije pozvao četiri-pet predstavnika partija, 
među kojima i čovjeka kojeg smo odredili za mandatara. I čitava Crna Gora zna da postoji 41 glas za 
Miodraga Lekića. Hoćete da prozivam ovdje po kolubovima da odmah na licu mjesta to prikažem? 
/Upadice/ Ne, nije kasno. Kasno je za one kojima je vrijeme prošlo. Za njih je kasno i njima nema povratka. 
Samo da vas još jednu star uvjerim, izbori danas ili sjutra - vama je potpuno svejedno. Vama je bolje da 
čuvate taj broj mandata koji imate još. Nikad više toliko mandata. To je potpuno jasno. Prema tome, ne 
trčite. Vidjećete, uostalom, biće izbora u Zeti pa ćete da vidite tamo, tamo ste imali vlast, kako ćete da 
prođete. Znamo mi da je cilj bio ne da se Zeti pomogne, nego da se pomogne Ivanu Vukoviću i njegovoj 
listi u Podgorici, koja ima ukradenu boju i ukradeni slogan. Makli ste se crvenih i žutih, malo pokušavate da 
se ugurate u evropske boje. Nema pomoći. Opet će ove iste stranke da odlučuju u Podgorici i nakon 



sledećih izbora. Nema tu nema nikakvih razlika. Prema tome, u Crnoj Gori nema krize u Parlamentu, 
imamo jasnu političku većinu koja želi da Miodrag Lekić bude mandatar i da se izglasa nova vlada. Onaj 
koji bude opstruirao da se tako jedna važna institucija formira u Crnoj Gori, grana vlasti, moraće da 
odgovara. Ovo nije privatna država. Znam da je on smatra privatnom državom, ali privatna nije i to ćemo 
mu dokazati. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 16:53:49) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Radunoviću. 
            Odgovor na komentar poslanik Rakočević. Izvolite. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (22.09.22 16:53:52) 
 
 Hvala, predsjednice. 
 Uvaženi kolega Radunoviću,  
 Hvala za priliku da pojasnim, odnosno za primjedbu u odnosu na moje izlaganje i vrlo jednostavno 
ću obrazložiti.  
 Ustav je tu vrlo jasan. Predsjednik države daje mandat onome koji ga uvjeri da ima većinu. Pazite 
sad. Ustav je vrlo jasan, to zbog građana govorim. Mandat se daje nakon konsultacija sa političkim 
subjektima. /Upadica/ Predsjednik države je zvao je na konsultacije sve predstavnike političkih subjekata 
odnosno listi koji su nastupili na izborima. Vi nijeste, gospodo, došli na te konsultacije i već tada je bilo 
jasno da vi nemate pravo da dobijete mandat. Pride, imali ste priliku da dostavite potpise kao što je to 
praksa. To ne predviđa Ustav, ali to je neka praksa iz, čini mi se, sastavljanja Krivokapićeve Vlade, kada 
ste došli sa potpisima, a prije toga nije bilo potpisa. Dopustite, ako hoćete da objasnim. Ja znam da imate 
možda problem sa ovom istinom i činjenicama u Ustavu, pa pokušavate da galamom ne dopustite da 
objasnim. Ne brinite, siguran sam da će mi predsjednica Đurović dopustiti da obrazlažem ovo dok ne bude 
jasno. Ustav je jasan. Ponavljam još jednom. Predsjednik daje mandat nakon konsultacija sa političkim 
subjektima. Politički subjekti, Demokratski front i ostali, nijesu došli na konsultacije - ne poštujući time 
instituciju predsjednika. U redu. Nijeste morali da dođete, ali već tada nijeste imali pravo da dobijete uopše 
mandat, ali ipak je predsjednik ostavio vremena do isteka roka da dostavite potpise kad već nijeste došli na 
konsultacije. Nijeste dostavili potpise. Prema tome, vama mandat apsolutno ne pripada, u skladu sa 
Ustavom. Mogu odštampati u klubu poslanika pa dam vam donesem dokument, gospodo, koji su potpisali 
Andrija Mandić, gospodin Medojević i Ivan Knežević. Dostavili su predsjedniku države da neće doći na 
konsultacije, ali da će na kraju eventualnih dogovora dostaviti potpise i time garantovati da mandatar ima 
većinu. Nijesu dostavili potpise. Nijesu došli na konsultacije i tada je već propalo vaše pravo. Zaboravite 
potpise, a pride ste dobili priliku za potpise, nijeste dostavili u roku i nemate pravo na mandat. To je 
potpuno jasno. Najzad, dobro ste kazali u ovoj državi ne funkcionišu institucije. Pozivamo vas da 
profunkcionišu, da izbaremo sudije Ustavnog suda, uputite inicijativu prema Ustavnom sudu da ocijenimo 
ustavnost. 
 Pozivamo vas još jednom da skratimo mandat Parlamentu, idemo na izbore, a prije toga izaberemo 
sudije Ustavnog suda i dogovorimo datum izbora. Na taj način ćemo riješiti enigmu. I još jednu stvar da 
znate, gospodine Radunoviću. Apolutno nam nije važno koliko ćemo mandata imati, jer se mi ne borimo za 
mandate. Mi se borimo za građane i za državu. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 16:57:35) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Rakočeviću. Nastavljamo po redosledu prijavljenih. Riječ ima poslanik 
Predrag Bulatović. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (22.09.22 16:57:52) 
 
 Dame i gospodo, poštovani kolege poslanici, poštovani građani, 
 Crna Gora je dotakla dno i ovaj iskaz koji smo imali  iz bivšeg režima i obrazloženje koje smo čuli 
govori, nažalost, da idemo još dublje od dna gdje nas je dovela Demokratska partija socijalista. Doživjeli 
smo da neko ko je odložio izbore suprotno Ustavu, što je Ustavni sud potvrdio, poziva na poštovanje 



Ustava vezano za gaženje ustavnih normi od strane predsjednika Demokratske partije socijalista Mila 
Đukanovića. 
 Poštovani građani, 
 Čuli ste maloprije, DPS je imao iskaz. Jednu takvu konfuziju odavno nijesam imao prilike da čujem - 
i pravnu i političku. To je prosto neshvatljivo. Član 95 Ustava /upadica/ Samo izvolite, imate pravo na 
komentar, mladi kolega, ali nemate pravo da obmanjujete Crnu Goru i da idete putem vašeg predsjednika 
da urušavate ovu državu. Ustav kaže, tačka 5 - predlaže Skupštini mandatara za sastav Vlade (imperativna 
obaveza) nakon obavljenog razgovora sa predstavnicima političkih partija zastupljenih u Parlamentu. A da 
ne bih ja pričao napamet, ja ću da pročitam šta je vaš Milo Đukanović napisao ovdje prisutnoj Danijeli 
Đurović (javno na sajtu). 
 Nakon konsultacija na koje su se odazvali: Mugoša i Miloš Čilanović, Ervin Ibrahimović, Damir 
Gutić, Nik Đeljošaj, Genci Nimanbegu, Mehmet Zenka, Đeka i tako dalje. Pozivu se nijesu odazvali - 
Demokratski front, poslao je pismo da će dostaviti ime mandatara, Demokrtska Crna Gora, Socijalistička 
narodna partija i Građanski pokret URA. Gospodo, ustavna odredba nije ispoštovana, jer ovdje prisutni 
predsjednik Radničke partije Maksim Vučinić nije pozvan, predsjednik DEMOS-a Miodrag Lekić nije pozvan 
i mandatar. ... je bio. /Upadice/ Nemojte da ste nervozni, kolege. To je dovoljno da je predsjednik prekršio 
Ustav. Nije bio ni Marko Milačić, nije bila ni Ujedinjena Crna Gora.  
 Poštovani građani, Milo Đukanović, koji je od 1997. godine krađom predsjedničkih izbora do dana 
današnjeg, golim nasiljem na vlasti i u sopstvenoj partiji i danas pokušava još jedanput nasiljem da obnovi 
vlast. Neće moći, pošto je Milo Đukanović prekršio Ustav. Nije dodijelio mandat, nije pozvao predstavnike 
političkih partija, potpis ne postoji kao obaveza. Kako je dobio Filip Vujanović 2002. godine mandat? S 
potpisima. Bez jasne većine, 90 dana je vukao mandat, jel' tako? Tako je. Pročitajte nešto. To nije 
literatura. To nije poezija. Ovo su ozbiljne stvari, gdje možemo veoma brzo zbog nasilja i želje da opstane 
na vlast silom Milo Đukanović da dođemo u podjele i u sukobe. Jer, odbrana ustavnog poretka je svetinja 
za Demokratski front. Zato smo mi, poštovani građani, napisali inicijativu, potpisali, shodno Ustavu i 
poglavlju Poslovnika Skupštine Crne Gore, koji glasi postupak za razrješenje predsjednika Crne Gore, dali 
smo predlog za pokretanje postupka za utvrđivanje da li je predsjednik Crne Gore povrijedio Ustav, 
odnosno postupak za razrješenje predsjednika Crne Gore? 
 Obavještavam vas i da znate, poštovani građani, ova Skupština ako dosegne 41, a hoće, ja 
vjerujem da svi koji su potpisali da Lekić bude mandatar braniće Ustav i braniće suverenitet Crne Gore, koji  
je ovdje pokušajem državnog udara od Mila Đukanovića ugrožen. Umjesto lamentiranja, glasali smo za 
Ustavni sud ovoliko, za Ustavni sud onoliko, za Sudski savjet, vi ste odložili izbore lokalne zbog želje za 
dobrim odnosima u budućnosti. Ne razmišljam o tome ko je sve u tome učestvovao i nebitno, bitno je ko će 
da učestvuje u odbrani Crne Gore od nasilja Mila Đukanovića sada. Imao bih i ja primjedbi, imalo bi 
primjedbi na mene i na Demokratski front, ali ja neću time da se bavim. Mi ćemo se baviti time. Po svim 
relevantnim podacima, i u Podgorici bez Zete u junu najjača lista u budućnoj vlasti bio bi Demokratski front, 
bila bi demokratska Crna Gora, ako vam je milo, ali oni ne bi bili. /Upadica/ Nije tako, možda je sad, ali 
nebitno je, gospodine Koprivica, oni ne bi bili. Odloženi su izbori, nikada nigdje se nije desilo da se uskrati 
izborna mogućnost građanima da glasaju osim u Podgorici i u ostalim opštinama. Pa kada su proračunali 
da ni to nije dovoljno, došlo se do Zete. Tačno je, gospodine Koprivica, u Vašem izlaganju, posebno u onih 
dva puta po dvadeset sekundi, ste rastočili ovo njihovo što su uradili. Ja se slažem sa tim. Znači, to 
ustavno nasilje se kulminira do sada.  
 Poštovani građani, bilo bi fer i pošteno da je te zakone Milo Đukanović potpisao odmah kad su 
usvojeni. Ne, nego se kukavički, politički sakrio iza Parlamenta i vratio je te zakone. Ali, sada se isprsio i 
nije dao mandat, a morao je da ga da. Poštovani građani Crne Gore, Ustav su pisali ozbiljni ljudi i neki ljudi 
sa kojima se ja politički nijesam slagao duži vremenski period. Ustav Crne Gore predviđa situaciju kada 
Vlada padne. Kada Vlada izgubi povjerenje, ona mora da bude zamijenjena što prije, što znači da se mora 
dati mandat makar jedanput. U Ustavu, član 90 i neki, se kaže: U roku od 90 dana kada prvi put se da 
mandat nekome se mora sastaviti Vlada. Šta se radi devedeseti dan? Devedeseti dan Skupština, ako ne 
sastavi Vladu, po automatizmu pada. Ona je raspuštena. I još nešto. Lažna je teza da su bili potrebni 
potpisi, ali mi imamo i potpise. Imamo i svjedočenje i sada da imamo jasnu parlamentarnu većinu. Jasna 
parlamentarna većina od 41 to je volja naroda. Jasna parlamentarna većina može da odluči da bira Vladu, 
da skrati mandat, ali još niko ko je u manjini ne može oduzeti pravo da izabere Vladu.To se zove ustavno 
nasilje, to se zove ustavni puč i ova Skupština sa 41 ima pravo da na to odgovori najmanje na isti način kao 
Milo Đukanović. I ja vjerujem da će ona to uraditi, jer će to od nas građani da traže.  
 Pozivam Mila Đukanovića, pozivam razumne ljude u Demokratskoj partiji socijalsita, recite mu da 
povuče zahtjev koji je neuredan za sazivanje Skupštine. Nije imao ni tu petlju da napiše normalnu odluku o 
skraćenju mandata, nego hoće da mu mi to napišemo. Ne, ne, Đukanoviću napiši ili povuci. Ako želiš mir i 
stabilnost Crnoj Gori, politički dijalog, povuci i taj dnevni red i tu Skupštinu i daj mandat Miodragu Lekiću. 



 Poštovani građani, da li je Filip Vujanović 2002. godine imao jasnu većinu kad je Liberalni savez 
oborio njegovu Vladu? Ne, ali on je dao taj mandat. Zašto? Da proba da sastavi Vladu, odnosno da Filip 
Vujanović nastavi da vlada i dalje. Šta je poenta ove čitave priče? Poenta čitave priče da mu pravnici koji 
rade za dnevnicu u određenim medijima kažu da on može kad se odbije skraćenje da raspusti Skupštinu. 
On ne može da raspusti Skupštinu. Skupština se raspušta kada ne izabere vladu u roku od 90 dana ili kada 
to vlada predloži, ali više to ne može da uradi, a kada imamo situaciju raspuštene Skupštine - ukazom 
predsjednika se ona raspušta. E, sad da ga ne bismo naučili da on ukazom može to da uradi, on ukazom i 
proglašava zakone, ali, koliko mi se čini ne donosi ih, nego zakone donosimo mi a on ukazom to govori. 
 Poštovani građani, samo sam nekoliko stvari rekao koje se tiču ogrožavanja ustavnog poretka, koje 
je započelo rušenjem Vlade u prošlom sazivu koja je zaslužila što se DF-a tiče da ne bude funkcionalna 
nego da bude smijenjena, ali od tada počinju igre Mila Đukanovića, gdje je on izašao sada na površinu. Od 
njega tražimo da ne podiže tenzije, mi se izbora ne bojimo, ali on želi izbore lokalne bez Ustavnog suda, pa 
zavisno od rezultata da manipuliše, želi da dođe do izbora parlamentarnih ubrzo nakon toga, jer njegov cilj 
jeste da proba da pobijedi na predsjedničkim izborima, a to će mu želja biti. Naravno, postoji mehanizam u 
rukama određenih funkcionera, shodno Ustavu, da se već odmah sjutra raspišu i predsjednički izbori. 
Kako? Kao u Americi. Izbori u Americi se održavaju u novembru, predsjednik se inauguriše u januaru. A ne 
samo Amerika, pa to je Milo Đukanović uradio 1997. godine, raspisujući izbore gdje je pokrao Momira 
Bulatovića i izbori su završeni u oktobru, a inaugurisan je u januaru. Ali neka ga nauče, postoje izrazi za to 
funkcionisanje kada je neko drugi izabran a onaj sjedi na funkciji a nema nikakva ovlašćenja. To nije 
skraćenje njegovoga mandata. On će gurati mandat do kraja, zavisno od efikasnosti državnih organa  
vezano za druge stvari.  
 Mi smo bili uzdržani vezano za ovu tačku dnevnoga reda. Sva logika je bila za to da budemo protiv 
ili da ne glasamo. Mi ćemo za ovu tačku dnevnog reda da budemo uzdržani samo iz jednog jedinog 
razloga. Ako se ko zalagao da Zeta bude opština, to je Demokratski front i Milan Knežević lično. Ako 
hoćete, i ja kao predsjednik Socijalističke narodne partije mnogo davno i ovi ljudi koji su bili tada u 
Socijalističkoj narodnoj partiji u podmlatku ili u prvim redovima. I glasajući protiv, mi bi rekli da ne želimo 
opštinu Zeta. Mi želimo opštinu Zeta, ne ovako. Pobijedićemo mi u Zeti i to će Demokratski front da 
pobijedi. Nije suština u tome, nego je suština što ta opština nema teritoriju koja joj garantuje ekonomsku 
održivost. To je uradio Milo Đukanović. Neko je to njemu pomogao da uradi, nebitno je sada.  
            Poštovani građani Crne Gore, mi se nalazimo u jednom veoma specifičnom i teškom trenutku, 
trenutku koji traži da svi ljudi i sve političke partije, a ako ima nerazumnih u političkim partijama, dođu do 
dogovora. Treba dati šansu Miodragu Lekiću da proba da sastavi vladu. To što će dobiti mandat, ne znači 
da će vlada biti sastavljena. Ako nema dogovora, on može da vrati mandat pa da se razgovara i o tehničkoj 
vladi ako ne možemo da je sastavimo. Vladi narodnoga jedinstva, koja će da pripremi izbore. Ne to 
Đukanović ne želi, on želi  vlast na silu i to je našao na zalasku karijere i kraju političke karijere i uvlači 
čitavu svojiu partiju, uvlači čitavu Crnu Goru. Ja mislim da on to ne treba da radi.  
 A što se DF-a tiče, mi ćemo da iskoristimo sve mehanizme. Ja vjerujem da će čitava parlamentarna 
većina, koja je dala potpis da Lekić bude mandatar, biti saglasna i oko toga da pokrenemo postupak za 
razrješenje ili smjenu Mila Đukanovića, naravno u skladu sa zakonom, procedurama i datim okolnostima 
koje traži Crna Gora (da opstanemo u miru, stabilnosti i da institucije sistema profunkcionišu). Demokratski 
front nije za prevare, on je za dogovor. Mi smo spremni da razgovaramo i oko Sudskog savjeta, i glasali 
smo za jednog člana Sudskog savjeta, ne zato što ste ga vi predložili, nego zato što smo imali uvjerenje da 
je dobar kandidat. Glasaćemo za svakog kandidata ubuduće za koga imamo uvjerenje. Glasaćemo i za 
Ustavni sud, glasaćemo i za vrhovnog državnog tužioca u uvjerenju da će dobiti makar glasova koliko je 
dobio i prof. dr Radoje Korać - 65, jer i sa našim glasovima i onima koji nisu glasali Radoja Koraća to može 
da bude i više.  
 Dakle, Milo Đukanović je prekršio Ustav jer nije dodijelio mandat, nije pozvao na konsultacije 
subjekte koje je morao da pozove. Ali, na kraju krajeva, kažete i rokovi do ponoći. Ako želimo dobro Crnoj 
Gori, ako ovdje 41 poslanik traži da date mandat, Đukanović je to morao da uradi. Šta ste vi uradili birajući, 
parlamentarna većina? Sa 46 ste otišli na Cetinje suprotno Poslovniku. Našli ste modalitet da odete 
suprotno Poslovniku. Velika hvala onima koji su dali takvu ideju. Takva ideja daje za pravo svakoj većini od 
41 i više da izglasa ono što mu po Ustavu pripada. A te trice i kučine, što vi smatrate procedura i Ustav - to 
je nebitno. Vi ste to inaugurisali i treba da znate ako tome ne stanete na put, vezano za ovaj mandat, vi ste 
otvorili put nečemu što Crnoj Gori nije dobro. Ja se zalažem da to ne bude. A samo je potrebna jedna stvar 
da on svoju tvrdoglavost i svoju želju za vlašću, nerealnu, zaustavi makar za trenutak, dodijeli mandat 
Lekiću, izbori se da bude predsjednik partije na neposrednom glasanju u partiji, jer tamo će biti sigurno fer i 
demokratsko glasanje, ja sam u to ubijeđen, na tom partijskom referendumu, plus da izađe na 
predsjedničke izbore i da proba da pobijedi naše kandidate - u šta ne vjerujem. Hvala. 
 
 



 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 17:15:44) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Bulatoviću. 
 Mislim da je klubu Demokratskog fronta ostalo još tri minuta, ako sam dobro sračunala. 
 Poslanik Vučinić traži proceduru? To je znači bilo u najavi zloupotreba procedure, ali dobro. 
 Riječ ima poslanik Predrag Sekulić, a poslije njega, iako je klub Demokratske Crne Gore potrošio 
vrijeme, biću tolerantna poslaniku Martinoviću da dobije tri minuta. Nakon njega je poslanik Mugoša i to će 
biti svi za sada prijavljeni. 
 Poslaniče Sekuliću, izvolite. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (22.09.22 17:16:36) 
 
 Hvala Vam, uvažena predsjednice. 
 Poštovane koleginice i kolege, 
 Dozvolite prije svega da podsjetim moje uvažene kolege, posebno pravnike, da je Ustavni sud taj 
koji utvrđuje da li je neki zakon u skladu sa Ustavom ili nije. Znači, to ne možemo da radimo mi ovdje u 
Parlamentu. Naravno, zato što danas Ustavni sud nije funkcionalan, ne možete da krivite nas, ne možete 
da krivite Demokratsku partiju socijalista. Ali, to je neka druga priča.  
 Dozvolite samo par političkih napomena. Pošto se vodila rasprava oko toga šta će se desiti i šta će 
se dešavati 30, neko u Parlamentu reče - vaš Milo Đukanović. Ne, Milo Đukanović je i vaš i naš predsjednik 
države. I mislim da biste, poštovane kolege, vi koji sebe nazivate parlamentarnom većinom od 30. avgusta, 
trebali da pokažete makar malo zahvalnosti Milu Đukanoviću, iz prostog razloga što vas je spasio da ovaj 
politički cirkus koji smo gledali prethodnih 30 dana ne gledamo još narednih 90. Mislim da bi to bilo politički 
korektno.  
 Naravno ako kažete da ste da Zeta postane opština, ali da ćete glasati protiv, onda ne mogu da vas 
ne podsjetim da ne samo da se ne držite svoje riječi, nego da se ne držite ni onoga što je napisano. Znači, 
u pismenom otpravku, gospodinu predsjedniku države Demokratski front tvrdi da će dostaviti 41 potpis 
nakon što utvrde ime mandatara. Znači, poštovane kolege, kada su prošli ustavni rokovi, zaista nije bilo 
potrebe da predsjednik države i dalje čeka da se vi dogovorite. A kako ste se dogovarali imali smo prilike i 
mi i građani Crne Gore da vidimo. I naravno, ja sam potpuno saglasan. Sve što su gospode Demokrate 
rekle za SNP ili DF - bili su u pravu, posebno za ovo što ste rekli za URA-u. Sve što su gospoda iz URA -e 
rekli za gospodu Demokrate takođe su bili u pravu. Znači, svi ste bili jednako u pravu kada ste govorili jedni 
o drugima i tu nemam ništa ni da dodam, niti da oduzmem. Dozvolite da podsjetim ono o čemu se ovdje 
radi. Pitanje opštinske izborne komisije Zeta. Ne mislim da će građani Zete imati više ili manje prava nego 
građani u ostalim opštinama. Glasaće u svojoj opštini za svoje predstavnike. Dozvolite da podsjetim kako 
su glasali prije četiri godine. DPS i Milo Đukanović su osvojili 4.169 glasova; Demokrate sa URA-om upola 
manje; DF sa SNP-om 1.748 glasova. Znači, osvojili smo sami više nekih 300 glasova nego svi /prekid/. 
Toliko o načinu na koji se glasa u Zeti. Vjerujem, nakon četiri godine, onoga što je radila Tanja Stajović sa 
svojim timom, da neće biti nikakve dileme kada govorimo o rezultatima izbora u Zeti. Pošto se stalno 
negdje govori o tome, zaboga, kako je to sve urađeno da bi Podgorica odnosno DPS u Podgorici bolje 
prošao - prije četiri godine DPS je osvojio 48.043 glasa; Demokrate i URA zajedno, to su ove dvije partije  
koje su se lijepo čašćavale prethodnih mjesec dana, 26.032 glasa; DF i SNP, veliki DF pojačan sa SNP-
om, 12.291 glas; Socijaldemokrate 5.122.  
          Dozvolite samo da podsjetim da smo mi i Socijaldemokrate osvojili 53.165 glasova ili 35 mandata, a 
vi, ona opozicija, odnosno ona vlast od 30. avgusta 38.322 glasa, što znači 10 mandata manje. Mislite li da 
nakon četiri godine onoga štoje uradio profesor Ivan Vuković sa svojim timom u Podgorici, treba neko da se 
plaši od toga kakvi će biti rezultati? Poštovana gospodo, samo da podsjetim da je Vlada, vaša Vlada, ne 
mogu sad da nabrajam koja sve vlada, ove većine od 30. avgusta učinila sve da zaustavi Podgoricu. Ali i 
pored toga, Podgorica je za četiri godine uložila više od sto miliona u kapitalne objekte. To najbolje znaju 
građani Podgorice kakva je danas Podgorica, a kakva je bila prije četiri godine. Dozvolite takođe da 
podsjetim posebno ove koji se hvale zelenom bojom na 15 novih parkova u Podgorici, na sve ono što je 
urađeno kada je u pitanju ekologija. Dozvolite da podsjetim na dječja igrališta, na sportska igrališta. 
Dozvolite da kažem i to da Vlada nije dala novac, koji je bila dužna, za bulevar na Starom Aerodromu. To 
su samo neki pokazatelji onoga što je urađeno u Podgorici. Jedan uvaženi kolega je rekao da je Crna Gora 
dotakla dno. Nije još dotakla dno, ali vjerujte u posljednje dvije godine na dobrom ste putu da to uradite.  
Pritom, ne mislim apsolutno na ustavni sistem, ne mislim čak ni na pravosudni sistem. Mislim, nažalost, na 
ono što je urađeno ekonomiji Crne Gore, a to će nam se vratiti kao bumerang. Plašim se da će nam trebati 
mnogo više godina nego što su bile ove dvije godine da bi se ono što ste loše uradili u prethodnom periodu 
ispravilo. Hvala. 



 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 17:22:15) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Sekuliću. 
 Potpredsjednica Bošnjak, pravo na komentar. 
 Izvolite, potpredsjednice Bošnjak. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (22.09.22 17:22:29) 
 
 Da iskomentarišem ovo da je predsjednik Đukanović u stvari predsjednik svih građana. On nije 
predsjednik svih građana. Da je predsjednik, ili da je bar htio da glumi predsjednika svih građana, podnio bi 
ostavku na mjesto predsjednika partije. On je predsjednik partije i vrlo mi je interesantno u ovim 
konsultacijama bilo kako je sam sebe pozvao na konsulacije. Trebao je da stane ispred ogledala pa sam sa 
sobom da priča i kako su ove kolege došle, jer se zovu predsjednici partija. Tako da je tojedna papazjanija, 
zna se da on nije htio da podnese ostavku vjerovatno zbog pokušaja mira u kući. Samo da kažem da tim 
činom što nije makar formalno to uradio, on nije predsjednik svih građana, nego je predsjednik partije. 
Nažalost, možda se ugledao na neke iz regiona, jer to je u nekom periodu radio. U ovom sad mandatu to 
nije htio da uradi. Vjerovatno mu je neko iz regiona dao ideju da može da zadrži i jedno i drugo. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 17:23:42) 
 
 Zahvaljujem potpredsjednici Bošnjak.  
 Poslanik Sekulić, odgovor na komentar. 
            Izvolite. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (22.09.22 17:23:49) 
 
 Hvala Vam, uvažena predsjednice. 
 Poštovana koleginice Bošnjak, negdje razumijem Vašu ljutnju. Naime, predstavnik kojega ste vi 
pdržali na predsjedničkim izborima je osvojio negdje nekih 20-30% glasova manje nego Milo Đukanović. 
Dozvolite ipak da on jeste i moj i Vaš predsjednik jednako i dozvolićete da isto kao što Vi imate Vaš utisak, 
ja kažem svoj. To je da predsjednik Đukanović nikada, aposlutno nikada ni jednu odluku nije donio kao 
predsjednik države, a da je pritom to radio kao predsjednik DPS-a. Čak i ova odluka vjerujte da je u vašem 
interesu, zato što bi nakon tri mjeseca pogađanja, kao što ste pogađali prethodnih mjesec dana, došli do 
istog rezultata - a to je da ne možete zajedno da napravite Vladu. Kažem još jednom - bilo bi lijepo kada bi 
predsjedniku Đukanoviću ipak pokazali malo više zahvalnosti zbog onoga što je uradio. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 17:24:53) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Sekuliću. Nastavljamo dalje. 
 Poslanik Vlado Martinović.  
 Poslaniče Martinoviću, molim za racionalnost u Vašoj raspravi, obzirom na činjenicu da je vrijeme 
vašeg kluba potrošeno. Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (22.09.22 17:25:10) 
 
 Hvala, uvažena gospođo Đurović. Onda kada ste tolerantni, ja ću Vam uvijek zahvaliti na tome, tako 
Vam zahvaljujem što ste mi ipak dali riječ da govorim. 
 Uvažena gospodo iz DPS-a, sve ono što ste vi rekli o Građanskom pokretu URA i ono što je 
Građanski pokret URA o vama mi iz Demokratske Crne Gore potpisujemo. Šta se rekli jedni o drugima? 
Rekli ste da ste medijski tajkuni, rekli da ste šibicari, rekli ste da ste pripadnici Škaljarskog klana. Kazali ste 
da ste bitange jedni drugima, a onda dodjeljivali mandate da te "bitange", mi nikada to nijesmo rekli, 



formiraju Vladu. To ste vi govorili, gospodo, jedni o drugima i mi sve to potpisujemo što ste vi kazali. Sada 
da krenem redom.  
 Ovi koji se danas spozivaju i glasnogovornici su  izbora, ovi koji danas kažu da neko bježi od izbora, 
od izbora su pobjegli još u februaru. U februaru, podsjetiću poštovane građane Crne Gore, kada je tadašnji 
premijer Zdravko Krivokapić uputio inicijativu prema Skupštini za skraćenje mandata za je glasalo 28 
poslanika, među kojima poslanici Demokratske Crne Gore, šest je bilo protiv, a 42 poslanika je bilo 
uzdržano. Je li ovo tačno, uvaženi zagovornici izbora, koji tada nijeste navodno bili za izbore, a sada neko 
drugi bježi od izbora? Da je samo jedna trećina onih poslanika koji su danas najglasniji da traže 
prijevremene izbore podržalo tadašnji predlog gospodina Krivokapića, mi bismo u feburaru imali skraćen 
mandat i do sada imali vanredne parlamentarne izbore. Toliko o principima i toliko koliko vrijeđate zdrav 
razum i logiku građanima Crne Gore.  
 Mi se, poštovani građani Crne Gore, nikada nijesmo utrkivali sa političkim subjektima ko će među 
nama biti jači. Mi smo se uvijek utrkivali u odnosu na ono koga treba pobijediti, a treba pobijediti 
Demokratsku partiju socijalista. I to je princip koji smo zagovarali u našoj opozicionoj borbi koja je trajala 30 
godina i to je ono što su bile tekovine 30. avgusta. Sada da se malo osvrnem na ono što su takozvani 
zetski zakoni. 
  Poštovani građani Crne Gore, mi se u Demokratskoj Crnoj Gori još odavno borimo i borili smo se i 
podržavali da Zeta bude nezavisna opština. Ali, mi smo se borili da postane nazavisna opština na način 
kako to podrazumijevaju evropski standardi, kako to podrazumijeva Evropska povelja o lokalnoj 
samoupravi i onako kako to žele građani Zete. Ako građani Zete većinski izlaze na ulicama da protestuju 
protiv takvog nakaradnog zakonskog rješenja, onda znajte da se nešto nije uradilo u odnosu na to što su 
vitalni interesi građana Zete. Ne, uradilo se nešto suprotno. Pokušava se političkim inženjeringom spasiti 
jedna politička garnitura, jedna koalicija koja sada vodi Podgoricu, koja vodi Glavni grad i tim političkim 
inženjeringom pokušavaju da sačuvaju vlast u Podgorici. Ja im poručujem sa ovoga mjesta: neka odvoje 
mjesnu zajednicu u kojoj misle da su najjači - izgubiće i u toj mjesnoj zajednici. Izgubiće i u Podgorici, 
izgubiće i u Zeti, gdje je Demokratska Crna Gora najjača opoziciona partija, izgubiće i u Kolašinu, izgubiće i 
u Pljevljima, izgubiće i u svim drugim gradovima gdje je ta politička garnitura na vlasti.  
 Mi se ovdje ne borimo i ne pričamo ovo zbog glasova, već smo dužni da kažemo istinu građanima 
Crne Gore, građanima Zete. Ukoliko neko želi da, zbog političkog inženjeringa, krši Ustav, krši zakone, radi 
suprotno interesima građana Zete, taj nikada ne može biti u skladu sa evropskim tekovinama i ne može biti 
na evropskom putu. Dakle, neka neko ne misli da će nas pravne vratolomije, što je uradio ovih mjeseci,  
obeshrabriti da izađemo na te izbore. Pa nije se valjda neko nadao da ćemo mi zbog toga odustati da 
predamo izbornu listu u Zeti ili Podgorici. Ne. Mi sa zadovoljstvom želimo da vas, i pored tih nezakonitosti, 
a imali ste priliku to da vidite i u Kotoru i u Budvi, kada ste radili slične stvari, porazimo, da vas pobijedimo 
ubjedljivo, jer građani i Podgorice, i Zete, i širom Crne Gore to zaslužuju. Ono što građani Crne Gore 
nikako ne zaslužuju jeste da gazite njihova Ustavom zagarantovana prava, da kršite zakone, da kršite 
Ustav, da se pozivate i tumačite Ustav onako kako vama odgovara i kako odgovara onima koji poštuju i 
kunu se u Ustav i u Crnu Goru, onda kada to njima odgovara, a kada ne, rade nešto suprotno. Član 95 
Ustava kaže da predsjednik države predlaže Skupštini mandatara za sastav Vlade nakon obavljenog 
razgovora sa predstavnicima političkih partija zastupljenih u Skupštini.  
 Šta to znači, poštovana gospodo? To znači da svaki onaj predsjednik partije ili svaka partija koja 
ima makar jednog poslanika u Skupštini Crne Gore, predstavlja svoj politički subjekt i predsjednik države  je 
bio dužan da ga pozove na konsultacije.  
 Ovim zaista završavam. Mi smo, bez obzira što znamo da ne možete sada primijeniti jednu praksu 
pa da je ona negdje mnogo važnija nego duži niz praksi koji ste primjenjivali prethodnih godina, kada vam 
potpisi nijesu trebali, ipak učinjeli sve, da preveniramo ove zloupotrebe gospodina Đukanovića, da mu ne 
omogućimo da manipuliše Ustavom i /prekid/ da se ti potpisi ipak stave prije nego što istekne taj rok. NIje 
bilo volje od onih subjekata koji su očito htjeli da zapadnemo u ovakvu situaciju, ali odgovornost za ovo nije 
nikako na Demokratskoj Crnoj Gori. Građani su dovoljno pametni. Jedna poruka za sve njih - nikada više u 
Crnoj Gori neće biti bitno, niti isto, pa ni na ovim lokalnim izborima, kada kažemo: svejedno koga će te 
glasati ne. Ne. Poštovani građani, glasajte samo one koji vas nikada nijesu izdali, koji vas nikada nijesu 
prodali, ... nikad nije zloupotrijebljen i dobro pogledajte u svakom gradu svaku odborničku listu i vidite ko je 
na tim listama. U odnosu na to se određujte na predstojećim lokalnim izborima. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 17:33:14) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Martinoviću. 
 Sljedeći po rasporedu je uvaženi poslanik Boris Mugoša. Poslije Vas, riječ ima još poslanik Maksim 
Vučinić. 



 Poslaniče Mugoša, izvolite Vaše vrijeme. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (22.09.22 17:33:37) 
 
 Zahvaljujem, predsjednice.  
            Uvažene poslanice i poslanici, poštovane građanke i građani, 
 Ja sam zaista mislio da će danas ova sjednica kratko trajati, da ćemo izabrati članove OIK Zeta i da 
ćemo stvoriti uslove da se zaista ti izbori odrade 23. oktobra. Međutim, nažalost, ponovo se dešava ono što 
se dešava već duži vremenski period, da se priča o svemu onome što nije tačka dnevnog reda. Ja 
razumijem, predsjednice, da Vi imate tu nadležnost da upozorite poslanike, ali negdje ne vidim da je 
normalno i zrelo da Vi morate da upozoravate poslanike na to što je tema dnevnog reda.  
           Znate li što je, poštovani građani, tema dnevnog reda (upravo sam se zbog vas javio)? Tema 
dnevnog reda je Predlog odluke o imenovanju Opštinske izborne komisije Zeta. Pazite sad, u tom predlogu 
odluke su svi predstavnici svh partija skoro u ovom Parlamentu: i predstavnici DPS-a, i SD-a, i URA-e, i 
Demokrata, i DF-a. I mi i na tu odluku i na takav materijal mi pričamo o ovome što pričamo.  
 Znači, materijali gdje smo svi predstavnici tu, gdje se o tome gotovo jednoglasno na Odboru 
odlučivalo, mi opet to pretvaramo u cirkus. I opet mi dižemo tenzije, i opet to radimo, i to ćemo očigledno, 
nažalost stalno da radimo dok je određena politička "elita" na sceni. Zamislite vi do kojeg apsurda mi 
dovodimo političku situaciju. Ne samo da mi imamo krizu na državnom nivou, ozbiljnu krizu i političku, i 
institucionalnu, i ekonomsku krizu, i zdravstvenu krizu, i to nam nije dovoljno, nego hoćemo da imamo krizu 
i u svakoj lokalnoj samoupravi. Ja sam uvijek govorio, možda je utopistička ideja - je li normalno da u 
posebno manjim lokalnim samoupravama mi ne udružujemo kapacitete. Tamo se bavimo lokalnim 
komunalnim problemima. Tamo ne rješavamo državne geopolitičke stvari. I mi to ne radimo, nego i tamo 
gdje nemamo veliki kapacitet u ljudstvu se dijelimo. Pa ako imamo 10 kvalitetnih ljudi iz pet partija, ne treba 
da se oni dogovaraju kako da se razvija opština, nego ćemo i to da podijelimo, pa će dvojica u vlasti da se 
dogovaraju a ovih troje ili petoro koji su u opoziciji, nebitno je njihovo razmišljanje. Ljudi, mi dovodimo do 
apsurda sve ovo što radimo. Ako ovako nastavimo, a vidim da hoćemo, ja ne znam da li razumijete da mi 
ne zaslužujemo da predstavljamo bilo koga? Mi smo omrzli politiku građanima. Pričamo li sa taksistima, 
ljudima koji rade na trafici, ljudima koji rade u frizerskim salonima? Pričamo li mi njima što oni misle o 
nama? Čujemo li mi do čega smo doveli ovu političku scenu? Omrzli smo politiku ljudima. Ko će da se bavi 
ovim poslom, ljudi? Znate li što pričaju o političarima? Da je to najgora profesija. A ko je za to zaslužan? Mi. 
Zbog poruka koje šaljemo građanima. I u materijalima gdje smo svi zastupljeni - ni to nije dobro i nećemo 
da pričamo o tome. Nego, 'ajde da pričamo o Milu. Hiljadu puta sam rekao, imam osjećaj da se taj čovjek 
povuče sa političke scene, pola partija ne bi postojalo u Crnoj Gori. Njima je svaka druga - Milo, Milo, Milo.  
Siguran sam da oni koji najviše govore da treba da se povuče, oni najviše žele da ostane tamo. Jer, oni ne 
bi imali o čemu drugome da pričaju. Ljudi, uozbiljimo se, pogledajte u kakvim problemima živimo. Prekinimo 
ovu političku agoniju, vratite /prekid/ građanima neka oni odluče koga god hoće. Neka oni odluče ko god da 
je na vlasti, ali ovo što mi sad imamo više smisla nema. O kakvoj mi govorimo staroj-novoj većini? O većini 
u kojoj se prije dogovora utvrđuju kontrolni paketi; o većini gdje neko kaže - ja bih sa vama, ali ne bih da to 
vi vodite, nego da ja štitim nekoga od vas. O većini gdje jedni drugima svašta govore, gdje u 90% lokalnih 
samouprava i kada sve imaju, ne mogu da funkcionišu. I mi pričamo o tome. U Crnoj Gori nema povjerenja 
među političkim subjektima, minimuma povjerenja, a to je osnov za sve.  
 Zbog toga, omogućimo građankama i građanima Zete da 23. oktobra glasaju. Bez obzira na one 
zakone, ja sam svjestan da su pravno diskutabilni, ja sam to javno rekao, ali o tome ću odlučiti nadležne 
institucije. Nemojmo mi da im onemogućimo ustavno pravo da biraju. Izaberimo članove Opštinske izborne 
komisije. Ko god da pobijedi, neka mu je sa srećom. Neka pobijedi, samo da se razvija taj grad. Svaka 
promjena je dobra ako je promjena nabolje. Vidjeli smo prije dvije godine da je došlo do promjene. Neka je 
došlo, ali da su promjene nagore, da su iznevjerena očekivanja velikog broja građana. Ja sam siguran da 
oni koji govore, a dobili su 30. avgusta vlast, da se ne boje izbora - boje se. Imali su šansu, očekivanja su 
imali građani od njih - izgubili su tu šansu. Ja sam siguran da veliki broj građana koji je tada glasao, sad 
više neće tako. U Crnoj Gori su sve maske pale, ogoljena je potpuno politička scena. Nema više, ja ću to 
uraditi kad budem na vlasti. Došao si na vlast, jesi li uradio? Nijesi uradio. Sad ti građani neće više da 
glasaju kao prije.  
 Tako da vas zamolim sve - dogovorimo se danas oko ovoga, omogućimo građanima da imaju 
izbore 23. oktobra. Ko pobijedi, neka mu je sa srećom, samo ako je to bolje za razvoj tih lokalnih 
samouprava. 
 Zahvaljujem. 
 
 



 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 17:40:26) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Mugoši. 
 Posljednji prijavljeni je poslanik Maksim Vučinić. 
 Izvolite, poslaniče Vučiniću. 
 Molim vas, kolege, da saslušamo poslanika Vučinića, koji je posljednji prijavljeni za današnju 
raspravu.  
 Poslaniče Vučiniću, izvolite. 
 
 
 MAKSIM VUČINIĆ (22.09.22 17:40:47) 
 
 Uvažene koleginice i kolege poslanici, poštovani građani,  
 Istine radi i tačnog utvrđivanja činjenica, prvo ću pročitati član 95 Ustava Crne Gore, stav 5, iz 
nadležnosti predsjednika države. Stav 5 glasi: "Predlaže Skupštini mandatara za sastav Vlade nakon 
obavljenog razgovora sa predstavnicima političkih partija zastupljenih u Skupštini". Evo Ustava važećeg, 
evo mene ovdje živog predsjednika partije - ja nijesam dobio poziv na konsultacije od predsjednika. Jeste 
vjerovatno da i predsjednik i ja možemo jedan drugom želju trpjeti, ali predsjednik Crne Gore je prekršio 
Ustav.  
 Sad da se obratim svima vama u ovoj Skupštini. Sve je ovo počelo gaženjem Poslovnika Skupštine 
Crne Gore, gaženjem zakona ove države i izborom Vlade na Cetinju. Nastavilo se donošenjima zakona koji 
su međusobno kontradiktorni i danas imamo situaciju da i sam predsjednik države krši Ustav. Ovaj pravni 
galimatijas je počeo izborom Vlade na Cetinju, koja je neustavna, jer jednostavno nije plod izborne volje 
građana sa posljednjih izbora. To je bio pokazatelj predhavarijskog stanja ovog sistema.  
 Danas, ovaj pravni galimatijas doživljava svoj vrhunac, danas imamo havarijsko stanje u ovoj zemlji 
- da institucija predsjednika države krši zakone i Ustav ove zemlje. Predsjednik ove države i nije 
predsjednik svih građana i on je to mnogo puta rekao, pokazao i dokazao. Posljednji onako upečatljiv 
primjer je onaj koji se desio na Cetinju oko ustoličenja mitropolita Joanikija, kada je sam predsjednik države 
bio organizator kriminalnih grupa koje su pokušale da naprave državni udar u ovoj zemlji. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 17:43:36) 
 
 Sa ovim smo iscrpili listu prijavljenih po tački, a to je Predlog odluke o imenovanju Opštinske 
izborne komisije. Imate pravo i na raspravu i na komentar.  
 Vi želite komentar. Jesam li dobro shvatila? 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (22.09.22 17:44:03) 
 
 Da objasnim jer je poslanik Vučinić rekao da je predsjednik države bio organizator organizovanih 
kriminalnih grupa. /Upadice/ Mislim da to zaslužuje repliku.  
 Ne znam šta bih Vam rekao, kolega Vučiniću, na sve te opservacije vezano za predsjednika 
Đukanovića. To je onaj nastavak usiljene potrebe malih partija da na imenu predsjednika Đukanovića 
izgrade svoj rejting. Nepotrebno je to na taj način raditi. Na način tako jake retorike prema Đukanoviću 
teško možete izoštriti vaš partijski rejting. Jer, koliko mi se čini, ne znam kako sada govore ova posljednja 
istraživanja, da nastupite mimo Demokratskog fronta i da se nijeste zakačili na leđa Demokratskog fronta, 
ne znam da li biste imali kao partija 5 do 100 glasova. To ipak dovoljno govori o vašoj političkoj 
relevantnosti i o tako jakim riječima ipak treba voditi računa. Kolega Vučiniću, morate biti svjesni da kada 
govorite o predsjedniku Đukanoviću govorite o čovjeku koji je vodio ovu državu dugi niz godina, da se radi 
o čovjeku koji je uvijek poštovao Ustav i da se radi o čovjeku koji je doprinio, 'ajde da kažemo, u najvećem 
procentu onome što se Crna Gora danas nalazi kao nezavisna i samostalna država.  
 Druga stvar, ja razumijem i druge političke subjekte iz spektra u kojem se vi nalazite da pokušavaju 
spočitati predsjedniku Đukanoviću da je on povrijedio Ustav. On je za vas i povrijedio Ustav, on je spriječio 
vas da budete dio vlasti dugi niz godina i dobro je dok je to tako. I uvijek je bilo dobro za Crnu Goru dok ste 
vi bili opozicija. Uvijek je Crna Gora išla naprijed, doduše, teško jer ste uvijek pokušavali da opstruirate 
procese u Crnoj Gori kad ste vi bili u opoziciji. Onog momenta kada je vas zapalo da vršite vlast, tog 
momenta Crna Gora je krenula nizbrdo. To je vama jasno. Narušavanje ustavnog i pravnog sistema - o 
tome danas ovdje pričati, pričati o povredi Ustava od ljudi koji su kategorisali kako Abazović ne može dobiti 
mandat od predsjednika Đukanovića, a danas govoriti kako Lekić treba da dobije mandat, pritom u 



nemogućnosti da se dogovori, dovoljno ide u prilog činjenici koliko ste politički principijelni i koliko zapravo 
vi poštujete pravo i ustavni sistem Crne Gore. Uostalom, član ste političkog subjekta, čiji su članovi, a bio 
sam svjedok toga, bacili ovaj Ustav i gazili ga nogama ovdje u Skupštini Crne Gore.  
 Molim Vas nemojte nam pričati Vi o gaženju Ustava i gaženju pravnog sistema. Za Vas, ovaj Ustav, 
himna, zastava i država Crna Gora, kao samostalna nezavisna država, ne postoje. Vi ćete uraditi sve da 
takvu državu ponizite i da uništite /prekid/. To što mi stojimo na braniku zajedno sa predsjednikom 
Đukanovićem, ja znam da vam je problem i biće vam problem i u nastavku. A to koliko se vi borite da ne 
dođemo do izbora, dovoljno govori koliko ste sigurni u vašu političku snagu i eventualno, kako vi kažete, 
pobjedu na tim izborima. Bježite od izbora, zato što znate /prekid/ 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 17:47:24) 
 
 Zahvaljujem. 
 Da li izvjestilac Odbora želi dati završnu riječ? /Upadica/ Nemate.  
 Poslaniče Vučiniću, tražite proceduru sa namjerom da je zloupotrijebite. 
 /Upadica/ Jedino se možete javiti proceduralno ako hoćete da reagujete.  
 Izvolite, proceduralno. Obratite se meni i objasnite mi gdje je procedura prekršena.  
 Izvolite poslaniče Vučiniću. 
 
 
 MAKSIM VUČINIĆ (22.09.22 17:48:28) 
 
 Uvažena predsjednice Skupštine, da pojasnim kao što sam na početku prošlog govora rekao. Javio 
sam se istine radi i tačnog utvrđivanja činjenica, ne radi namicanja glasova. Samo sam želio da kažem da 
DPS ne govori istinu kad kaže da se nijesmo odazvali. Nijesmo bili pozvani. Da pozovem kolege iz 
Skupštine Crne Gore - molim vas, kolege, Crna Gora se nalazi u havarijskom stanju. Mi moramo pokazati 
da postoji mehanizam zaštite ustavnog poretka u ovoj zemlji. Mi moramo prekinuti ovaj pravni galimatijas, 
moramo spriječiti predsjednika države da dovede ovu zemlju do potpunog zamračenja. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 17:49:23) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Vučiniću. 
 Ovo definitivno nije procedura iako ste pokušali na početku. 
            /Prekid/ shvatim da hoćete i Vi proceduralno da reagujete, pošto je u jednakom smislu kao što je i 
prethodnik, Vaš kolega, reagovao proceduralno. 
            Izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (22.09.22 17:49:40) 
 
 Kada sam govorio, nisam, čini mi se, zloupotrebio govornicu ili rekao neku suvišnu riječ da bi kolega 
Vučinić imao potrebu za pojašnjavanjem onoga što sam ja rekao. Niti sam sugerisao kolegi Vučiniću u 
mom obraćanju da se on obratio za skupljanje glasova kroz svoju diskusiju, jer ne znam da li može uopšte 
skupiti ijedan glas na terenu.  
 I druga stvar, kada je govorio o havarisanom stanju u Crnoj Gori, nemate nikakvu dilemu - 
Demokratski front čega se god dohvatio, havarisao je i pitanje je ima li tog varioca u Crnoj Gori koji može 
sklopiti konstrukciju koju su oni havarisali. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 17:50:19) 
 
 Zahvaljujem. 
 Da li izvjestilac Odbora želi dati završnu riječi? Ne želi. 
 Konstatujem da je pretres završen. 
 Prije nego što pređemo na izjašnjavanje, dajem pauzu od pet minuta kako bi kolege koje su po 
klubovima ušli u salu kako bismo nastavili sa glasanjem. 
 
 



                                                                    /Pauza/ 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (22.09.22 18:07:10) 
 
 Kolege i koleginice, nastavljamo. 
 Obzirom da je pretres završen, prelazimo na izjašnjavanje. 
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog odluke o imenovanju Opštinske izborne komisije Zeta. 
 Izvolite, glasajte. 
 Glasalo je - 49 poslanika, sa 39 za, bez glasova protiv i uz 10 uzdržanih glasova, pa objavljujem da 
je Skupština usvojila Predlog odluke o imenovanju Opštinske izborne komisije Zeta.  
 Ovim je sjednica Devetog vanrednog zasijedanja u 2022. godini završena. Hvala vam. 
 


